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Voorzitter, 
 
De fractie Samen Verder is zeer tevreden met de aangeboden begroting 2017 
en de meerjarenraming. Wij danken ambtenaren en college voor deze begroting. Een 
begroting waarin naast het komende jaar 2017 vooral ook muziek zit voor de toekomst.  
Een begroting met nagenoeg géén lastenverzwaring voor onze burgers. De O.Z.B. wordt 
slechts met 0,5 %, een inflatie-correctie verhoogd. Een begroting die meer dan sluitend is 
zodat eventuele niet voorziene risico’s zonder extra lastenverhogingen kunnen worden 
opgevangen. De doorgevoerde eerdere noodzakelijke bezuinigingen werpen hun vruchten 
nu duidelijk af.  Tevens blijven wij laag in de Limburgse belastingtabel staan wat voor onze 
inwoners positief is. Kortom, financieel orde op zaken dus! 
 
Een begroting waarin ook diverse projecten op stapel staan. Deze projecten moeten evenwel 
nog verder worden uitgewerkt vooraleer wij daar als Samen Verder een definitief standpunt 
over kunnen innemen. 
Wij dienen met onze coalitiepartner  een amendement in met criteria waaraan 
bepaalde projecten in onze ogen zullen moeten voldoen. Naast uiteraard het draagvlak 
onder de bevolking dient er vooral ook draagvlak onder de gebruikers te zijn.  
 
Ook in financiële zin moet er duidelijk draagvlak zijn  bij met name de gebruikers om bij te 
willen dragen. Er dienen contractuele bindende verplichtingen aangegaan te worden die  
ook nagekomen moeten worden. De financiële risico’s dienen niet op het bordje van de 
gemeente Leudal te komen liggen. 
De gemeente dient zich in deze meer op te stellen als de faciliterende overheid, de van 
gemeentewege te verstrekken subsidies zullen het sluitstuk moeten zijn om tot uitvoering te 
kunnen komen. 
 
De majeure projecten: 
Park Leudal – Oost   
Dit is een prima initiatief van onderop in Neer en heeft uitstraling naar de regio, echter 
vanuit de regio zal er ook een stevige financiële inbreng worden gevraagd. 
Ook de Neerse verenigingen dienen duidelijk in de planvorming en financieel te participeren. 
Gemeenschapshuis de Haammaeker dient mee betrokken te worden in de plannen, het kan 
niet zo zijn dat flink geïnvesteerd gaat worden in Leudal-Oost en dit straks dan qua 
gebruikers ten koste gaat van de Haammaeker en gymzaal. Dan slaan we in Neer de plank 
volledig mis.Initiatieven moeten elkaar versterken en mogen niet tot leegstand leiden. In het 
totale plan Park Leudal-Oost zal straks de gemeente in ieder geval - zo is onze opvatting -  
geen bijdragen in de exploitatie meer doen, daar willen we als gemeente immers vanaf ! 
Als alleen een vervanging van de spantenhal aan de orde is, kan dat ook een prima oplossing 
zijn! 
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Het openluchtzwembad in Neer is nog steeds een prima voorziening,  alleen wordt er te 
weinig gebruik van gemaakt door de Leudalse inwoners en vanuit de Regio om het 
kostendekkend te exploiteren. De plannen van Park Leudal Oost zullen hier uitsluitsel over 
dienen te geven. 
 
De N 280. 
Het besluit van het traject 3C is voor wat de provincie betreft vooralsnog leidend! Bij de 
provincie loopt momenteel de MER procedure.Daarna zullen ongetwijfeld nog 
beroepsprocedures volgen, daadwerkelijke realisering zal nog wel even op zich laten 
wachten, dit heeft de provincie ook al in hun Nieuwsbrief geschreven. 
Voorop gesteld is en blijft wat Samen Verder betreft dat het een provinciale wegis en dat de  
provincie dus ook de kosten van aanleg etc. dient te dragen.  
Bekend is ook dat de keuze van de meerderheid van de Raad van Leudal waaronder ook 
Samen Verder, de 5E variant verder weg van de kern was. Provinciale Staten hebben helaas 
anders beslist ! 
Samen Verder wil zich constructief opstellen om een goede bereikbaarheid van alle kernen 
van Leudal voor onze inwoners te garanderen en de pijn voor Baexem te verzachten en wil 
hiertoe een financiële inspanning doen mits aan de door Leudal te stellen voorwaarden 
wordt voldaan. Een verrekening van kosten met een overdracht van een deel van de N280 
dat naar de gemeente komt moet van die financiële deal onderdeel uitmaken.Dat geld kan 
ingezet worden voor de realisatie van een brink en een betere aansluiting van de 
Dorpsstraat. 
Wat de potentheorie betreft dienen wij alleen te betalen voor de poten die de 
gemeentelijke wegen verbinden, niet meer en niet minder. 
Zaken die de provincie uit het plan heeft wegbezuinigd zullen wij kritisch afwegen vooraleer 
wij zullen instemmen om daar een gemeentelijke bijdrage in te doen.  
 
De Wielerbaan. 
Er ligt een initiatief van onderop om te komen tot een veilige wieleromgeving in Leudal.  
Dat initiatief is prima, echter de locatie aan de Houtrustlaan isal vanaf den beginne door 
Samen Verder als niet acceptabel betitelt. De Houtrustlaan is historisch gezien altijd een 
groene bufferzone richting het Leudalgebied geweest! Toch lijkt alles in een 
stroomversnelling door te gaan om juist aan de Houtrustlaan die wieleraccommodatie te 
verwezenlijken. Initiatiefgroep en college denderen gewoon door. 
Samen Verder wil de onderzoeken afwachten vooraleer er een (mogelijk ) definitief Nee 
volgt. 
Bij de Kadernota hebben we al onze bedenkingen geuit en hebben wij aan uw college 
gevraagd ook de locatie Waije te Neer in het onderzoek te betrekken.  
Zelfs in de provinciale staten horen we nu geluiden dat ze niet blij zijn omdat het wielerbaan 
initiatief van hier in Leudal in Peel en Maas tot leegloop en kapitaalvernietiging kan leiden. 
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Over samenwerking tussen gemeenten gesproken, elkaar de kaas van de boterham eten 
wordt dat ook wel genoemd!  
Wat betekent een wielerbaan voor het nabijgelegen Natura 2000 gebied? Wat betekent het 
voor de aanwonenden van de Houtrustlaan? Wat betekent het voor de verwijdering van 
groenaanplant? Kan er een sluitende exploitatie komen? Wat betekent het voor de 
verkeersafwikkeling c.q. parkeren? Vragen waarop we graag spoedig een antwoord willen 
hebben. 
We hebben ook al in de kadernota aangegeven de voetbalvereniging Haelen sec,indien 
nodig,te willen helpen, ook zonder de aanwezigheid van een wielerbaan !  
 
Fusie voetbalclubs GKC met Leudal -Westse verenigingen. 
De verregaande samenwerking van de voetbalverenigingen, GKC, Hunsel en Ell juichen we 
toe. Lof hebben we voor de positieve wijze van planpresentatie door de verenigingen in de 
onlangs gehouden commissie Sociaal. We gaan er vanuit als er naar uiteindelijk 1 locatie 
wordt gegaan het op termijn voordelen voor de gemeente oplevert ten opzichte van de  4 
huidige voetbalaccommodaties die wethans nog hebben. Plannen daartoe wachten we af. 
 
Schoolaccommodatie Leudal West. 
Voorzitter, voor ons geld hier hetzelfde als voor hetgeen wij zojuist hebben gezegd over de 
voetbalverenigingen. Ook dit is een initiatief van uit 4 dorpen, Haler, Hunsel, Neeritter en 
Ittervoort om te komen tot een toekomstbestendige basisschool , met naast basisonderwijs 
het bieden van voor- tussen en na schoolse opvang op 1 locatie.De fusie dient gedragen te 
worden door de gemeenschappen. De gemeente dient ons inziens loyaal open te staan voor 
deze fusie om te voorkomen dat die uiteindelijk door toedoen van gemeentewege zou 
mislukken. 
De gemeente moet ons inziens louter faciliterend bezig zijn. Verschillende huidige aanwezige 
basisscholen zijn of al afgeschreven of nagenoeg afgeschreven. 
 
Fietspaden. 
Wat de mogelijke aanleg van fietspaden betreft pleiten wij voor een recreatief 
fietsbeleidsplan op te stellen voor de gehele gemeente. 
Aanleg van een fietspad langs de Heldenseweg heeft wat ons betreft een hogere prioriteit 
boven een fietspad aan de Leudalweg. 
Mocht de provincie in beiden een behoorlijke subsidieduit in het zakje doen dan is dat wat 
ons betreft mogelijk om beide fietspaden te realiseren.  
Een onderzoek naar de haalbaarheid van een fietspad langs de spoorbrug in Buggenum  
vinden wij gelet op het grote achterland, Neer, Buggenum, Haelen en Nunhem, dat een 
kortere fietsverbinding met Roermond wil realistisch en verdedigbaar. Spoedig oppakken is 
onze boodschap aan uw college. 
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Treinstations Baexem – Haelen / openbaar vervoer Leudal. 
Wij wachten de ontwikkelingen terzake de aanleg van treinstations af. 
Een goede parkeervoorziening / transferium is hierbij wel van belang. 
Wel mag de aanleg van stations niet ten koste gaan van het reguliere openbare vervoer. 
De nieuwe vervoerder Arriva die in december start wensen wij veel succes. Wij maken ons 
echter op voorhand zorgen dat de burgers een vervoersservice kwijtraken waaraan ze 
gewend waren. Wij snappen uiteraard goed dat het niet de bedoeling kan zijn dat grote 
bussen leeg door alle kernen rijden zoals we zo vaak zagen. 
Wij hopen dat uw college alert inspeelt als er veel klachten worden geuit. We herinneren 
ons nog maar al te goed de vorige concessie aan Veolia in 2007. Het regende klachten. 
Ook naar het door Omnibuzz nog te realiseren overige openbaar doelgroepenvervoer in 
onze gemeentekijken wij reikhalzend uit evenals onze senioren en gehandicapten die 
veelvuldig van de regiotaxi in het verleden gebruik maakten.  
 
Het tienjarig jubileum van onze gemeente Leudal vieren vinden wij prima, de Limburgse 
Bestuurdersdag daarbij weer eens naar onze omgeving te halen is daarbij een uitstekend 
idee om tot uitvoering te brengen. Het feest met en door onze inwoners te vieren is ook 
prima maar zorg daarbij dat de dorpen zelf ideeën oppakken en initiatieven nemen, faciliteer 
deze, maar dat kan dan ook uitstekend via het Fonds Maatschappelijke Activiteiten. 
Graag zien wij vooraf een financiële begroting ter beoordeling van uw college tegemoet. 
 
Subsidiëring Muziekonderwijs / verenigingen. 
Wij constateren dat er van gemeentewege richting professioneel muziekonderwijs 
toezeggingen zijn gedaan richting 2017 die feitelijk niet stroken met de eerder 
aangekondigde bezuinigingen. Wij ontvingen hierover afgelopen week nog een brief van uw 
college. Voor 2017 kunnen we niet terug, we willen een betrouwbare overheid zijn! 
Samen Verder staat er nog steeds op dat de eerder aangekondigde bezuinigingen met 
ingang van 2018 ook voor het professionele muziekonderwijs moeten gaan gelden. 
Er dient op het gemeentelijk aandeel in de cursuskosten 1/3e bezuinigd te worden. 
Als we de tarieven van 2015 als voorbeeld nemen voor het gemeentelijk aandeel dan is dat 
1/3 van 590,-- = € 196,-  per cursist.    
 
De verenigingen weten inmiddels allendat ze met ingang van 2017 minder subsidie gaan 
ontvangen, maar dat ze door meer activiteiten op maatschappelijk vlak in hun 
gemeenschappen of elders in de gemeente te organiseren kunnen rekenen op extra 
financiële middelen uit het Fonds Maatschappelijke Activiteiten, voorheen het 
Leefbaarheidsfonds. 
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Wat Samen Verder betreft is dit fonds niet bedoeld voor het professionele muziekonderwijs. 
Subsidie aan verenigingen vanuit de WMO kan alleen als ze WMO gerelateerde zaken 
organiseren, het kan niet zo zijn dat verenigingen gelden ontvangen puur ter compensatie 
van het eerder bezuinigde subsidie dat zou een geheel verkeerd signaal zijn en gaat ten 
koste van het budget aan hulpbehoevenden, daar zullen wij zeker niet mee instemmen.   
 
Namens Samen Verder verheugt het ons om in de begrotingsplannen voor 2017-2020  terug 
te lezen dat onze motie uit november 2015 zo integraal verwerkt is in de nieuwe aanpak van 
het samenwerkingsverband. In deze motie riepen wij het college op om een nieuwe weg in 
te slaan naar een meer op vertrouwen gebaseerde samenwerking met zorgverleners, met 
controle achteraf op geleverde resultaten, behaalde doelen en klanttevredenheid.  
Wij zijn er van overtuigd dat dit zal leiden tot een kwalitatief betere zorg, een betere 
mogelijkheid tot controle van de beoogde verschuiving van zorg naar de eerste lijn en een 
mogelijkheid voor zorgaanbieders om overheadkosten terug te dringen. 
Hoewel wij de ontwikkelingen binnen deze begroting in grote lijnen met optimisme 
tegemoet zien en er trots op mogen zijn dat we zulke positieve geluiden uit de WMO hebben 
mogen vernemen. Hebben wij wel onze zorgen bij enkele plannen van het college wat de 
uitvoering betreft. 
Zo zijn we weliswaar blij over de voorgenomen nieuwe manier van samenwerken met 
zorgverleners. Maar met kritische blik zullen wij de ontwikkelingen omtrent het indammen 
van specialistische zorg en belasting van mantelzorgers en het voorliggend veld volgen. 
Voorliggende voorzieningen en eigen kracht zijn mooi, maar wij waarschuwen er voor om 
goed af te bakenen welke taken en verantwoordelijkheden men bij burgers legt en welke 
horen bij eerste lijn -of tweede lijnszorg. Het kan niet zo zijn dat zorgtaken, inschattingen en 
afwegingen die voorheen dienden te worden genomen door HBO of universitair geschoolde 
hulpverleners nu moeten worden uitgevoerd door lager geschoolde hulpverleners of zelfs 
door ongeschoolde mantelzorgers. Dat achten wij onverantwoord en een  onwenselijke 
belasting van onze burgers. 
Wij spreken hierbij wel ons vertrouwen uit dat wethouder Verheul toe zal zien op een juiste 
verdeling van zorgtaken en goede meetbare afspraken maakt met Synthese over 
ondersteuning van mantelzorgers. 
Ook bij de rijksbezuinigingen voor de jeugduitkering zijn we gerustgesteld door de gedane 
toezegging van de wethouder Verheul dat de te behalen doelstellingen en zorg voor de 
jeugd voorop blijven staan en dat indien nodig financiële opgebouwde reserves worden 
aangesproken.Wat ons wel zorgen baart is dat de Midden-Limburgse gemeenten de 
onderlinge solidariteit wat de verevening van gelden in het Sociale Domein betreft heeft 
losgelaten. Dit kan Leudal straks heel veel geld kosten, we roepen het college op om de 
onderlinge solidariteit te herstellen, samen uit, samen thuis !  
Afsluitend hebben we ook nog wel  enkele zorgen als we naar het accommodatie en subsidie 
beleid kijken. Er is onvoldoende inzichtelijk gemaakt hoe en of de opgedane inzichten uit os 
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dörp zijn meegenomen in deze begroting en wij vinden het gegeven antwoord op onze 
raadsvraag dat dit proces nog loopt onvoldoende. Wij wensen hier  spoedige verbeteringen 
in te zien. 
Het nog vast te stellen nieuwe subsidiebeleid gaan we kritisch bekijken het kan niet zo zijn 
dat via omwegen éénmaal ingezette bezuinigingen via achterdeurtjes totaal worden 
gecompenseerd.    
Verder wil de gemeente meer samenwerking tussen verenigingen, mogelijk fusies , en ook 
verkoop en samenwerking met commerciële partijen bevorderen.  
Prima uitgangspunten vinden wij bij Samen Verder echter het moet ook realistisch en 
haalbaar zijn ! 
 
Wij verwachten een concreet voorstel van het college hoe men zorg gaat dragen voor de 
leefbaarheid binnen kleine kernen, hoe men één ontmoetingsplek per kern blijft garanderen 
en hoe men belangen van verenigingen beschermt en indien nodig verdedigt bij 
samenwerking met of verkoop aan commerciële partijen. Leefbaarheid en verenigingszin 
moeten wellicht van onderop komen. Maar het is de gemeente die bepaald of de 
randvoorwaarden er zijn en blijven om dit mogelijk te maken en daar zullen wij als Samen 
Verder voor blijven waken.  
Het moge duidelijk zijn en wij hebben het ook al eerder gezegd. De decentralisaties en de 
zorg door de gemeente worden binnen Leudal goed opgepakt en vormgegeven. Allicht zijn 
er soms fouten of tegenslagen bij een project van deze omvang. Maar als we naar de rest 
van de provincie of het land kijken dan doen we het hier in Leudal vrij aardig.  
Op het gebied van accommodaties en subsidies zijn er wat meer zorgen. De bezuinigingen 
doen allicht pijn en dat is begrijpelijk. Maar wij zijn er van overtuigd dat door nu tijdig deze 
slag te maken wij Leudal kunnen voorzien van een duurzaam en handhaafbaar 
verenigingsleven voor alle inwoners. In de komende jaren, maar ook tot ver daarna.  
 
Personeel. 
Wat ONS Leudal betreft hopen wij dat de doelstellingen die de organisatie zich voor ogen 
heeft gesteld spoedig zullen worden gehaald. De basis dient zo spoedig mogelijk op orde te 
komen. 
Ook verwachten wij vanuit de portefeuillehoudermeer en een strakkere sturing ! 
Het vorig jaar gestarte nieuwe management team heeft al verandering ondergaan, dat is niet 
goed voor de organisatie Leudal qua organisatie maar ook in financiële zin. 
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Gemeentelijke lasten. 
Wat de gemeentelijke belastingen betreft is zoals al in de aanhef gezegd het voor de 
inwoners een prettige begroting zonder grote lastenverhogingen. 

Wat de toeristenbelasting betreft zijn wij akkoord met het afgesloten convenant tot en met 
2020 !  Alle recreatieve bedrijven weten nu dat ze met een tarief van  

€ 1,30 de komende jaren te rekenen hebben. Dit tarief schiet gelukkig geen gat in de 
begroting zoals door bepaalde partijen eerder was gesuggereerd. 
 
Verbonden partijen. 
Ook voor verbonden partijen geld het adagium dat zij goed op de kleintjes blijven letten en 
dat zij dienen bij te dragen aan bezuinigingen. Het kan niet zo zijn dat wij voor voldongen 
besluitvorming worden geplaatst die uiteindelijk een lastenverzwaring betekent. 
Ook hebben wij reeds eerder bij motie aangegeven dat het Rijk ook bepaalde gelden, 
taakstellend, rechtstreeks kan doorsluizen naar de Veiligheidsregio 
 
Buitengebied Wonen en Leven. 
Het Buitengebied van Leudal is van en voor iedereen. 
Wonen, werken, wandelen, fietsen, recreëren of sporten het kan allemaal. Wat het project 
Buitengebied in Balans betreft willen wij graag hierover meepraten. 
Wij verwachten van uw college aanzetten daartoe. Een belangrijke opgave hierbij is de 
gebruikers bij elkaar te brengen zodat er een duidelijke meerwaarde ontstaat.  
Er komen steeds nieuwe ontwikkelingen op het Buitengebied af die uiteindelijk moeten 
bijdragen aan een beter woon-werk- en leefklimaat daarom is een toekomstbestendige visie 
op ons Buitengebiedbroodnodig, een Buitengebied waarin de agrarische sector als 
aanzienlijke economische motor kan blijven functioneren ! 
 
Uitbreiding en her-invulling bedrijventerreinenIttervoort / 7 Ellen biobased dienen vanaf nu 
een permanentere plek in onze organisatie te krijgen. De economie trekt weer aan en 
er kunnen mogelijk slagen gemaakt worden. 
 
De steenfabriek in Buggenum blijft een doorn in het oog en mogelijk kan uw college samen 
met de eigenaar CRH ook het komende jaar hierin vooruitgang boeken. 
De onlangs uitgebroken brand had grote asbest gevolgen kunnen hebben voor Buggenum, 
dat had onze gemeente handen vol geld kunnen kosten, college graag aan de slag hiermee. 
 
Strategische visie 2025. 
Deze visie dient samen met de Raad ontwikkeld en opgesteld te worden waarbij wij zeker de 
inwoners ook dienen te betrekken, van onder op zoals OosDörp ! 
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Een nauwere samenwerking VVV Midden-Limburg – Leisure Port gemeente Leudal heeft 
onze instemming, wij moeten ook beter en meer gepromoot worden aan de oostzijde van de 
Maas. 
 
Wij zijn nog steeds grote voorstander van een Fusie van de totale werkvoorziening Risse-
Westrom in Midden-Limburg. 
 
Tot zover in eerste termijn voorzitter ! 
 
 
 
 
 
 
 


